
 مسئوليت مصرف مواد ممنوعه 
با خود ورزشکار است

فدراسيون پزشکي ورزش��ي ايران توجه 
ويژه اي به پيشگيري از دوپينگ مي کند. 
توجه به مقوله پيشگيري به خاطر تأکيدي 
اس��ت که وادا بر برنامه هاي آموزشي ويژه 
نوجوانان و جوانان دارد. در وهله اول انتظار 
مي رود يک ورزشکار نسبت به عوارض ناشي 
از مواد ممنوعه آگاه باشد، چراکه داروهاي 
اعلام ش��ده آينده و زندگي ورزش��کاران 
را به مخاط��ره مي اندازد. ورزش��کار بايد 
بداند برحسب ماده اي که مصرف مي کند 
عوارضي چون نارسايي کليه ها، کبد، سيروز کبدي، نارسايي قلبي، سکته، 
تصلب شراين و... در انتظارش خواهد بود. در صورتي که به دليل بيماري 
مجبور به استفاده از دارو است بايد قبل از مصرف، موضوع را با پزشک تيم 
در ميان بگذارند. در بحث پيشگيري و آگاهي بخشي به اهالي ورزش بحث 
آموزش مربيان، مديران و سرپرست تيم ها را نيز شامل مي شود. به علاوه 
اينکه همه فدراسيون هاي ورزشي نيز کميته پزشکي دارند و کميته هاي 
ضددوپينگ نيز در فدراسيون ها فعال هستند. با تلاش هايي که تاکنون 
انجام شده ورزشکاران دوپينگي آگاهانه دوپينگ مي کنند. در حقيقت 
ورزشکاري که در سطح ملي يا باشگاهي فعال است بايد شخصاً مراقب 
بدن خود باشد. براساس قانون نيز مسئوليت مصرف هر نوع ماده ممنوعه 
برعهده خود ورزشکار است و اين ورزشکار است که با محروميت روبه رو 
مي شود. اينکه ورزشکاري مدعي مي ش��ود قليانش آلوده بوده، اصلًا در 
ورزش حرفه اي قابل قبول نيست. ورزشکار حرفه اي حتي نبايد سيگار 
بکشد چه برسد به اينکه مدعي شود قليان مصرف کرده است! دوپينگ 
چالشي است که به هيچ وجه با روح ورزش سازگار نيست. ورزش ابزاري 
فرهنگي است که از بسياري از آس��يب هاي اجتماعي و ناهنجاري هاي 
مختلف پيشگيري مي کند در حالي که دوپينگ اصل ورزش را زير سؤال 
مي برد. مواد ممنوعه در داروخانه ها يافت نمي شوند و به شکل قاچاق به 
کشور مي آيند. بيشتر موارد دوپينگ رخ داده در باشگاه هاي عمومي اتفاق 
مي افتد در حالي که هيچ باشگاهي حق توزيع دارو يا تزريق را ندارد و با 

مجرمان مطابق با جرمشان برخورد مي شود. 

از رکابزنان در خانه هم آزمايش مي گيريم 
بازتاب گسترده دوپينگ رکابزنان کار را به 
جايي رساند که حالا صحبت از آزمايش 
دوپينگ در خانه هاي دوچرخه س��واران 
شده است. شايد در ابتداي امر اين صحبت 
کمي ش��وخي به نظر آيد، اما به راستي 
مسئولان فدراسيون مي خواهند اين کار 
را عملي کنند. خسرو قمري درباره دوپينگ يکي از رکابزنان تيم 
پيشگامان گفت: »اتفاقي براي يکي از باشگاه ها رخ داده که در واقع 
تاوان اشتباه برخي رکابزنان را نبايد باشگاه و فدراسيون بدهد. در 
نظر داريم تا از سال آينده در جريان برگزاري مسابقات و اردوها در 
منازل رکابزنان نيز آزمايش دوپينگ انجام بدهيم. مي خواهيم يک 
چک ضمانت با مبلغ بالا را به منظور ضمانت سلامتي از رکابزنان در 

مسير مبارزه با دوپينگ در نظر گرفته شود.«

هيس! اذهان عمومي مشوش مي شود!
براي جلوگيري از بروز يک ناهنجاري يا قانون ش��کني يا بي اخلاقي بايد 
ابتدا فرهنگ سازي کرد. بايد اول جلوي شرايط و راه هاي بروز آن را گرفت 
و بعد براي خاطيان و مرتکبان جرائم، تنبيه و جريمه در نظر گرفت. اين 
بديهي ترين و مرسوم ترين راه جلوگيري و مبارزه با تخلف و بي اخلاقي است. 
با اين حال گويا در فوتبال به ظاهر حرفه اي ايران حتي در اين خصوص هم 
نارسايي و اعمال سليقه هاي من درآوردي وجود دارد وقتي که مسئولان 

انضباطي حتي تحمل شنيدن صداي اعتراض را هم ندارند.
ديروز رئيس کميته انضباطي اعلام کرد که عوامل تيم ها در اظهارنظرهاي 
پيش و بعد از بازي هاي خود در خصوص مقامات برگزارکننده مسابقات يا 
داوري شکايت و اعتراض نکنند، چراکه به  زعم جناب حسن زاده اينکار باعث 
تشويش اذهان عمومي مي شود و مصداق توهين و اهانت به ديگران است.

بيان اين حرف ناخ��ودآگاه اظهارنظر جالب چند س��ال قبل علي دايي 
را به يادمان آورد، وقتي که از او خواس��تند صعه صدر نشان دهد و او در 
پاسخ گفت: »اگر يک ورزش��کار به خانواده شما توهين کند صعه صدر 
نش��ان مي دهيد؟« حالا قصه همان قصه است. رئيس کميته انضباطي 
مي خواهد صداي هرگونه اعتراض به داوري، برنامه ريزي به مسابقات و 
اعمال سليقه هاي گاه و بي گاه را ساکت کند بدون آنکه راهکار و چاره اي 

براي اصل اين ماجرا در نظر گرفته باشد.
22 هفته از ليگ برتر گذشته، رقابت هاي ليگ دسته اول هم در جريان 
است و بر کسي پوشيده نيست که اشتباهات تأثيرگذاري از سوي داوران 
صورت گرفته، چقدر در برنامه  ريزي ضعف داشته ايم و چه اتفاقات تلخي در 
ورزشگاه ها رخ داده است. سؤال اينجاست، آيا نبايد جلوي اين همه نقص و 
ايراد را گرفت؟ آيا اينکه صرفاً اعلام کنيم کسي حق اعتراض لفظي را ندارد 
و بايد مکاتبه صورت گيرد، مشکلات فوتبال باشگاهي را حل مي کند؟ و آيا 

نبايد فکري اساسي براي نواقص و معضلات فوتبال کرد؟
اينها سؤالاتي است که قاعدتاً بايد مسئولان فدراسيون فوتبال از جمله 
مسئولان کميته انضباطي به آنها پاسخ دهند، اما آقايان در عين ناباوري 
به فکر پاك کردن صورت مسئله و پنهان کردن آن هستند. مربي يک 
تيم وقتي با ناداوري روبه رو مي شود بايد فرياد اعتراض را به گوش هوادار 
برساند. بايد اعلام کند که در حقش  ناداوري شده، اما کميته انضباطي 
مي خواهد او را از حق فرياد زدن هم محروم کند آن هم در شرايطي که 
به گفته خود آقاي رئيس بسياري از گزارش هاي داوري ناقص و پرايراد 
به اين کميته مي رسد. حالا تصور کنيد يک مربي و يک باشگاه يا تيم 

حتي در صورت شکايت کتبي چه جوابي قرار است بگيرد.
کليت حرف هاي رئيس کميته انضباطي درست است، بايد جو حاکم بر 
فوتبال آرام باشد. نبايد توهيني صورت گيرد و اين امر محقق نمي شود 
مگر آنکه بزرگان تيم ها از مربي گرفته تا کاپيتان اين موارد را رعايت کنند، 
اما کاش مسئولان فوتبال و کميته انضباطي قبل از چنين اظهارنظرهايي 
راهکار مناسب براي جلوگيري از اين قبيل مسائل را هم ارائه مي دادند، 
کاش به رشد سطح داوري هم مي انديشيدند و اي کاش برنامه ريزي هاي 
حرفه اي تري را براي فوتبال باشگاهي در نظر مي گرفتند، آن وقت مي شد 
از مربي و مسئول تيم خواست اعتراض نکند و فرياد نکشند تا خداي نکرده 

نه اذهان عموي تشويش و نه به کسي توهين شود!

درباره اهداي کاپ قهرماني جام جهاني 
به مردم خوزستان صحبت مي کنيد، 

چه شد اين تصميم را گرفتيد؟
تصميم جناب آقاي خادم، رئيس فدراس��يون بود 
که انجام شد و بدون اينکه رسانه اي در جريان قرار 
بگيرد و اين حرکت پوش��ش خبري داشته باشد، 
همراه با س��اير بچه هاي ملي پوش به اهواز رفتيم 
و کاپ قهرماني جام جهاني را به مردم خوزس��تان 
تقديم کرديم. هدفمان هم اين بود که با مردم استان 
خوزستان که گرفتار گرد و غبار و مصائب آن هستند 
و شرايط سختي را در روزهاي اخير تجربه کرده اند، 

همدردي کنيم و در کنارشان قرار بگيريم و با اين 
حرکت به مردم عزيز خوزستان بگوييم که ما هم 

خوزستاني هستيم و جدا از آنها نيستيم. 
واکنش مردم خوزستان چطور بود؟

مردم اهواز استقبال خيلي خوبي از تيم کردند و 
خوشحال بودند که کش��تي گيران به خوزستان 
رفته اند و از اين حرکت تش��کر کردند و ما هم با 
حضور در جم��ع مردم کاپ قهرمان��ي را به مادر 
شهيد سياح طاهري به نمايندگي از طرف مردم 
خوزستان اهدا کرديم. يک حرکت مردمي بود و به 
همين خاطر برنامه بدون حضور عکاس و خبرنگار 

برگزار شد، دوست داشتيم با اين حرکت به مردم 
خوزستان دلداري بدهيم و بگوييم که خودمان را 
از مردم جدا نمي دانيم، چراکه مردم با قهرمانانشان 
زندگي مي کنند و تنها دل خوشي ش��ان همين 
است. به همين خاطر ما هم قصد داشتيم تا در اين 
اتفاقي که گريبانگير خوزستاني ها شده، اين مردم 

عزيز را تنها نگذاريم. 
خيلي از کش�تي گيران کش�ورمان 
هم خوزستاني هستند و حتماً با اين 

حرکت خوشحال شده اند؟
دقيقاً، اين حرکت باعث بالا رفتن روحيه بچه هاي 

کشتي گير خوزستاني شد که آنها نيز گرفتار اين 
وضعيت هس��تند، کش��تي گيران خوزستاني که 
فرنگي کار هستند از جمله سعيد عبدولي در اين 
مراسم حضور داشتند و حضور ملي پوشان آزادکار به 

آنها و ساير بچه ها انگيزه داد که تنها نيستند. 
م�ردم اه�واز در اي�ن مراس�م چ�ه 

صحبت هايي را با شما مطرح کردند؟
درخواس��ت هاي زيادي مردم خوزستان داشتند، 
ما هم با اي��ن حرکت تنها کاري که از دس��ت مان 
برمي آمد را به نمايندگي از جامعه کش��تي انجام 
داديم و کاپ قهرماني جام جهاني را که با زحمت ها 
و فشارهاي زياد به دست آمده بود را به مردم اين 
استان که گرفتار گرد و غبار شده اند، تقديم کرديم 

تا بگوييم که ما هم خوزستاني هستيم. 
ب�ه عن�وان قهرمان�ي که مش�کلات 
خوزس�تان را از نزدي�ک ديده ايد چه 

درخواستي از مسئولان داريد؟
به وضعيت خوزستان رسيدگي شود و بيشتر به مردم 
اين استان اهميت بدهند و مشکلات خوزستاني ها 
را پيگي��ري کنند. ت��لاش کنند که مش��کلات و 
مصائبي که گرفتار آن شده اند، کمتر شود و ديگر 
اتفاقات تلخي که مانند امروز گريبان مردم استان 
قهرمان خيز و سربلند خوزستان را گرفته است، رخ 
ندهد و مشکلات و دردهاي مردم به حداقل برسد. 

درباره ج�ام جهاني صحبت مي کنيد، 
روند خوب کش�تي آزاد که از المپيک 
ش�روع ش�ده بود، در جام جهاني هم 

ادامه پيدا کرد و قهرمان شديم. 
به هر حال جام جهان��ي هم با تمام ح��وادت تلخ و 
شيرينش تمام شد و خوشحالم که با قهرماني کشورمان 
به پايان رسيد و توانستيم براي شمشمين دوره متوالي 
کاپ قهرماني جام جهاني را براي کش��ورمان کسب 
کنيم. به هر حال کسب قهرماني در خانه با توجه به 
اينکه انتظارات از تيم بالا مي رود سخت تر است، اما با 
همت بچه ها توانستيم دل مردم را شاد کنيم و رضايت 

جامعه کشتي را به دست بياوريم. 
ش�ما هم بعد از اتفاقات تلخ المپيک 
در جام جهاني روي تشک رفتيد، به 

آمادگي لازم رسيده ايد؟
بعد از پايان المپيک در ليگ جهاني کشتي گرفتم تا 
با آمادگي بيشتري براي جام جهاني روي تشک بروم، 
اين اتفاق هم افتاد و به جز سرماخوردگي که قبل از 
مسابقات داشتم، توانستم در جام جهاني با پيروزي از 
تشک بيرون بيايم، اما هنوز از کشتي هايي که مي گيرم 

راضي نيستم و بايد به شرايط بهتري برسم. 
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مظلوميت خوزستان را چاره کنيد
وضعي��ت آب و هواي خوزس��تان آنقدر 
وخيم است که حالا چهره هاي ورزشي 
نيز به ص��دا درآمده ان��د، حامد حدادي 
از هزاران کيلومت��ر آن طرف تر، از چين 
به وضعيت نامساعد اس��تان خوزستان 
واکنش نشان داده و در صفحه اجتماعي 
خود نوشت: »سال هاي سال اس��ت که مردم نجيب خوزستان، 
ريه هاي خ��ود را ميزبان مهمان ناخوانده اي ب��ه نام گرد و خاك 
کرده اند و دم نزدند، ولي انگار هرچه مردم خوزس��تان صبورتر، 
مشکلاتشان روز به روز بيشتر مي ش��ود. نبودن آب آشاميدني و 
حالا گرد و خاك و قطعي هاي طولاني برق زندگي را در اين استان 
فلج کرده است. اگر گوش��ه اي از دلتان به درد آمده از ديدن اين 

همه مظلوميت، کمر همت ببنديد و راه حلي بجوييد.«

مصاحبه کنيد، محروم مي شويد!
تقريباً از ابتداي فص��ل جديد ليگ برتر 
ت��ا الان بيش��تر بازي ه��ا تح��ت تأثير 
قضاوت هاي نادرست به تنش و حاشيه 
ختم ش��ده، همين موضوع باعث شد تا 
ه��واداران و در برخي م��وارد بازيکنان 
و حت��ي مربي��ان در مصاحبه هاي خود 
به داوران حمله ور  ش��وند. اسماعيل حس��ن زاده، رئيس کميته 
انضباطي فدراسيون با اش��اره به اينکه اين موضوع خلاف قانون 
است، گفت: »برخي از اعضاي کادر فني تيم ها و حتي بازيکنان 
در مصاحبه هاي خب��ري قبل و بعد از مس��ابقه مطالبي را بيان 
مي کنند که خلاف مقررات اس��ت. ط��رح مطالبي که بر خلاف 
آيين نامه انضباطي بوده و موجب اهانت به ديگران يا تش��ويش 

اذهان عمومي است، جداً خودداري کنند.«

دکترطباطبايي
قائم مقام دبيرکل ستاد ملي 
مبارزه با دوپينگ )نادو(

اميدواريم ريزگردها اجازه برگزاري جام جهاني را بدهد
وضعيت آب و هوايي خوزستان اين روزها اصلًا مساعد نيست و همين 
مسئله نگراني هايي براي ميزبان برگزاري مسابقات جام جهاني کشتي 
فرنگي ايجاد کرده، به طوري که رضا لايق،  دبير فدراس��يون کش��تي 
مي گويد اميدواريم ريزگردها اجازه برگزاري اين مس��ابقات را بدهد: 
»اميدوارم زماني که اين رقابت ها برگزار مي ش��ود خبري از ريزگردها 
نباشد و شرايط براي ميزباني مهيا باشد. تصميمي براي انتقال ميزباني 
به شهري ديگر نگرفته ايم. تغيير ميزبان جام جهاني سخت است، چون 
مسائل مختلفي نظير رزرو هتل ها، محل مس��ابقات و... در نظر گرفته 

شده و به يک باره نمي توان يک شهر ديگر را معرفي کرد.«
------------------------------------------------------------
شمشيربازان ايران در راه مسابقات جايزه بزرگ لهستان

تيم ملي شمشيربازي اسلحه سابر کشورمان براي حضور در مسابقات جايزه 
بزرگ لهستان پنج شنبه عازم اين کشور مي ش��ود. مسابقات جايزه بزرگ 
شمشيربازي اسلحه سابر در لهستان شنبه و يک شنبه هفته آينده برگزار 
مي شود بر همين اساس چهار نماينده کش��ورمان هم در اين رقابت ها به 
مصاف هم مي روند. تيم ملي کشورمان که در مسابقات ايتاليا به مقام چهارم 
دست يافته بود. در اين دوره با ترکيب مجتبي عابديني، علي پاکدامن، محمد 
رهبري و محمد فتوحي با مربيگري پيمان فخري به رقابت با حريفان خواهند 
پرداخت. عابديني که در ايتاليا نايب قهرمان جهان ش��ده بود در اين دوره 
خودش را براي قهرماني آماده مي کند. در آستانه اين رقابت ها، باقرزاده، رئيس 
فدراسيون شمشيربازي با تمجيد از ملي پوشان ايران گفت: »روزي حضور در 

بين 16 تيم برتر آرزويمان بود، اما حالا به قهرماني ها مي انديشيم.«
------------------------------------------------------------

فوتسال و واليبال قهرماني بسيج برگزار مي شود
هشتمين دوره مسابقات فوتسال و واليبال قهرماني بسيج جام انقلاب يادواره 
شهداي آتش نشان از امروز به مدت سه روز به ميزباني تهران آغاز مي شود 
و 24 تيم شرکت کننده در اين رقابت ها، براي تعيين تيم هاي برتر با هم به 
رقابت مي پردازند. قلي پور، مدير قهرماني سازمان ورزش بسيج با بيان اينکه 
مسابقات فوتسال در رده نوجوانان و واليبال در رده هاي نوجوانان و جوانان 
برگزار مي شود، گفت: »براي اولين بار رقابت هاي فوتسال و واليبال ابتدا به 
صورت منطقه اي و در چهار منطقه شمال شرق، مرکز، جنوب شرق و جنوب 
غرب کشور برگزار شد و تيم هاي برتر چهار منطقه به مرحله نهايي که از 
چهارشنبه در تهران برگزار مي شود، راه پيدا کرده اند. نفرات برتر اين مسابقات 
در صورت فراهم شدن شرايط و برگزاري ليگ هاي پايه فوتسال و واليبال، در 
قالب تيم باشگاه مقاومت در مسابقات کشوري شرکت خواهند کرد.« قرار 
است در افتتاحيه مرحله نهايي فوتسال و واليبال قهرماني بسيج کشور، از 

خانواده شهيد ميرزاخاني از شهداي بسيجي آتش نشان تجليل شود.

سعيداحمديان
گفتوگو

شيوا نوروزي

فريدون حسن

مانع جديد براي حضور په په در چين
باشگاه هبي فورچون چين به دنبال جذب په په، مدافع پرتغالي 
رئال مادريد اس��ت که قراردادش در انتهاي اي��ن فصل به پايان 
مي رس��د. البته کهکشاني ها به اين بازيکن پيش��نهاد قراردادي 
يک س��اله با حقوق 6 ميليون يوروي��ي داده اند، اما رس��انه هاي 
اسپانيايي از تصميم او براي پيوستن به ليگ چين خبر مي دهند. 
به نظر مي رسد وضع استفاده از سه بازيکن خارجي در هر بازي، 

مانع حضور په په در سوپرليگ چين باشد. 

مرحله نيمه نهايي ليگ برتر واليبال امروز با جدال مدعيان تهراني 
اين رقابت ها برابر سايپا و شهرداري اروميه آغاز مي شود. در نخستين 
بازي، پيکان ميزبان ش��هرداري اروميه است. اروميه اي که اگرچه 
هر دو بازي رفت و برگشت مرحله مقدماتي را به پيکاني ها واگذار 
کرده، اما همچنان حريفي سرسخت است. ضمن اينکه تفاوت هاي 
زيادي با تيم مرحله قبل دارد و خوابيدن در غرور بردهاي مرحله 

مقدماتي مي تواند به ضرر پيکان تمام شود. در ديگر ديدار دور رفت 
مرحله نيمه نهايي ليگ برتر واليبال، بانک سرمايه صدرنشين دور 
مقدماتي ميزبان سايپاست. تيمي که در هر دو بازي رفت و برگشت 
مرحله مقدماتي به بانک سرمايه مدافع عنوان قهرماني باخته و از 
نظر آماري ش��انس زيادي براي صعود به ديدار نهايي ندارد و روي 

کاغذ، شانس بانکي ها به مراتب بيشتر است.

کاش مسي در برزيل به دنيا مي آمد
درخشش مسي، بدون ش��ک نظر هر فوتبال دوستي را به خود 
جلب مي کند، به طوري که تيته، سرمربي برزيل با تمجيد از اين 
بازيکن آرزو کرد که  اي کاش او برزيلي بود: »دوست داشتم مسي 
در برزيل به دنيا مي آمد. ب��دون در نظر گرفتن رقابت بزرگ بين 
برزيل و آرژانتين، آنها را تيم بزرگي مي دانيم. مس��ي استثنايي 
است. توانايي او در خلق موقعيت، در محوطه جريمه و... فوق العاده 

است. او کاري را انجام مي دهد که ديگران نمي توانند.«

بودجه تابستاني روسونري
خبرگزاري ه��اي ايتاليايي مدعي ش��دند ميلان براي تابس��تان 
بودجه اي 130 ميليون يورويي در اختيار دارد: »س��رمايه گذاران 
چيني به زودي تمامي س��هام باش��گاه را در اختيار مي گيرند. در 
حقيقت 320 ميليون يورو قيمت نهايي باشگاه بوده که 200 ميليون 
آن پرداخت شده و حدود 120 ميليون ديگر براي مابقي مانده که 
به زودي پرداخت مي شود و برهمين اساس، روسونري قصد دارد 

بودجه اي 100ميليون يورويي براي تابستان در نظر بگيرد.«

نيمه نهايي ليگ برتر واليبال
تلاش براي رسيدن به فينال

مش�کلات چند وقت اخير مردم خوزستان از خاموش�ي هاي گسترده 
گرفته تا گرد و غبار، همدردي تمام ايران را با مردم اين استان به همراه 
داشته است. جامعه ورزش هم در اين ميان مانند هميشه پيشتاز بوده و در 
آخرين ابراز همدردي آزادکاران تيم ملي با حضور در اهواز جام قهرماني 
در جام جهاني کرمانش�اه را به مردم خوزس�تان هديه کردند. تيم ملي 
کشتي آزاد ايران پس از کسب ششمين قهرماني متوالي در رقابت هاي 
جام جهاني ک�ه با غلبه بر امري�کا در ديدار فينال به دس�ت آمد، راهي 
خوزستان شد و مادر شهيد والامقام سعيد سياح طاهري به نمايندگي از 

مردم خوزستان جام قهرماني را از دستان کميل قاسمي، دارنده مدال هاي 
نقره و برنز المپيک دريافت کرد. رسول خادم، رئيس فدراسيون کشتي، 
حميد بني تميم نايب رئيس و رضا لايق دبير فدراسيون به همراه کميل 
قاسمي، حسن يزداني، حس�ن رحيمي، مصطفي حسين خاني، مسعود 
اس�ماعيل پور، عليرضا کريمي و بهنام احسان پور در سفر به خوزستان 
و اداي احترام با اهداي جام قهرماني به مردم اين استان حضور داشتند 
و مورد اس�تقبال مردم قرار گرفتند. حس�ن رحيمي قهرمان کش�تي 
جهان در گفت وگو با »ج�وان« درباره اين حرکت صحبت کرده اس�ت. 

خواستيم بگوييم ما همه خوزستاني هستيم
گفت وگوي »جوان« با حسن رحيمي، ملي پوش کشتي آزاد درباره اهداي کاپ قهرماني جام جهاني به مردم خوزستان

حضور در ايران برايم عالي بود
پيا کراملينگ ۵3 س��اله در ميان 63 بازيکن شرکت کننده در مسابقات 
شطرنج قهرماني زنان جهان مسن ترين بازيکني بود که تا مرحله سوم و 
حضور در جمع 16 نفر برتر مسابقات هم پيش رفت، اما در نهايت پس از 
دو تساوي در اين مرحله، نتيجه ديدار تکميلي و پلي آف اين مرحله را به 
حريف خود واگذار کرد و با جايزه ۵ هزار و ۵00 دلاري به کار در اين رقابت ها 
پايان داد. او در خلال اين رقابت ها با تمجيد از ميزباني ايران گفت: »حضور 
در ايران برايم عالي بود. مردم ايران خيلي مهربان و خونگرم هستند. براي 
من اينکه بتوانم در کشور ميزبان، غذاي خوب بخورم و با مردم راحت باشم، 

خيلي مهم است. خوشبختانه از اين دو حيث هيچ مشکلي نداشته ام.«

منصوريان: بايد حرفه اي تر عمل مي کرديم
 از بي تجربگي استقلال 

تا اراده آبي هاي خوزستان
دو نماينده اول فوتبال ايران در ليگ قهرمانان با انجام اولين ديدار خود در 
فصل جديد اين رقابت ها شرايط متفاوتي را تجربه مي کنند. شکست دو بر 
يک استقلال تهران مقابل الاهلي امارات شاگردان منصوريان را به رده سوم 
گروه فرستاده و همنام خوزستاني اين تيم نيز با يک گل الفتح عربستان را 

برد تا در اولين حضور آسيايي اش سه امتياز مهم را به جيب بزند. 
   استقلال کم تجربه!

عليرضا منصوريان که انتظار نداشت تيمش در اولين گام ليگ قهرمانان 
شکست بخورد کم تجربگي را عامل اين اتفاق عنوان کرد. آبي هاي تهران 
پس از دو برد متوالي در ليگ برتر اميدوار بودند در آسيا نيز نتيجه بگيرند، 
اما در آخرين دقايق بازي تن به شکس��ت دادند. سرمربي استقلال پس 
از اين نتيجه از ش��اگردانش انتقاد کرد: »فکر مي کنم تيم جوان ما بايد 
حرفه اي تر بازي مي کرد خصوصاً در دقايقي که حريفمان جلو آمده بود. ما 
هر دو گل را روي کم تجربگي و جواني خورديم. در گل دوم بايد حرفه اي تر 
عمل مي کرديم. جواني و بي دقتي نگذاشت گل دوم را بزنيم. اگر گل دوم 
را مي زديم شرايط فرق مي کرد. بايد خود را براي آينده آماده کنيم. بايد از 
باقي بازي ها استفاده کنيم. فوتبال هميشه همين گونه است و همين باعث 
زيبايي اش مي شود. من فکر مي کنم وقتي از موقعيت ها استفاده نکرديم، 

تنبيه شديم. پارسال هم با يک ضربه ايستگاهي به الاهلي باختيم.« 
منصوريان معتقد بود تيمش همچنان ش��انس صع��ود از گروه A ليگ 
قهرمانان را دارد: »هشت روز پيش بازي سختي در دربي ايران داشتيم و 
بعد از آن هم با ذوب آهن بازي کرديم. تلاش مي کنيم ترکيب مان را جا به جا 
کنيم. تيم ما نياز به ريکاوري دارد و در همين امارات تلاش مي کنيم تا اين 
مشکل رفع شود. همه چيز ما به بازي با التعاون برمي گردد. اگر آن تيم را 

ببريم، شانس اول صعود ما و الاهلي خواهيم بود.«
   در  آسيا نبايد فرصت سوزي کرد

صادق ورمزيار برخلاف ساير کارشناس��ان عملکرد تيم منصوريان را در 
مصاف با الاهلي قابل قبول عنوان کرد. پيشکسوت استقلال در گفت وگو 
با ايسنا به جوان بودن تيم استقلال اشاره داشت: »بايد بپذيريم استقلال 
در اولين ديدار با جواناني که در اختيار داشت شروع بدي نداشت. استقلال 
در ليگ قهرمانان آسيا بازي مي کند و بازي در اين تورنمنت ها با بازي هاي 
داخلي تفاوت هاي زيادي دارد زيرا در ليگ قهرمانان آسيا مربيان باتجربه تر 
و بازيکنان حرفه اي تري حضور دارند. در ليگ ايران ممکن است هر تيمي 
فرصت هايي به دست بياورد، اما نتواند از اين فرصت ها به گل برسد. اين در 
حالي است که در ليگ قهرمانان آسيا تيم ها از يک فرصت به راحتي استفاده 

مي کنند و به گل مي رسند.«
   اراده بازيکنان

استقلال خوزستان به رغم همه مشکلات مالي که دارد با يک برد ارزشمند 
سه امتياز حساس را کسب کرد. سيروس پورموس��وي، سرمربي استقلال 
خوزستان برخلاف منصوريان پس از کسب اولين برد آسيايي به تمجيد از 
شاگردانش پرداخت: »اين پيروزي بزرگ باعث غرور ملي شده، هرچند به 
دليل کمبود بازي هاي آسيايي حضور در اين مسابقات سخت و دشوار بود. در 
حالي که الفتح از نظر بين المللي از ما با تجربه تر بود. بايد بيشتر تلاش کنيم و 
نقاط ضعف مان را بر طرف کرده و از ايني که هستيم بهتر شويم. طبيعي است 
که در اولين تجربه آسيايي استرس داشته باشيم و تيم حريف باتجربه به ميدان 
آمده بود، مي دانستيم کدام بازيکنانشان را بايد مهار کنيم و بازيکنان من تمام 
نکاتي را که گفته بودم را رعايت کردند.« پورموسوي همچنين از بازيکنانش 
خواسته تا به بازي هاي آينده فکر کنند: »اين برد خيلي به ما چسبيد، اميدوارم 
تمام ايراني ها به خصوص خوزستاني ها را توانسته باشيم با اين برد شاد کنيم. 
بازي با الفتح براي ما تمام شده است و به فکر بازي بعد با الجزيره هستيم و 

مشغول آناليز اين تيم هستيم تا بتوانيم يک بازي منطقي انجام دهيم.«
   غيرت ايراني

علي پورکياني، قائم مقام باشگاه استقلال خوزستان غيرت ايراني را عامل 
پيروزي بر الفتح خواند: »بايد به غيرت اين دليرمردان ايران درود بفرستيم. 
آنها به خوبي توانستند مقابل نماينده سعودي به پيروزي برسند. جوانان ما 
در همه عرصه ها مقابل عربستان موفق عمل مي کنند و چه در زمينه ورزش 
و چه در زمينه سياست توانايي ايران را ثابت کردند. اين پيروزي با توجه 
به اينکه يک طرف مسابقه حريف عربستاني بود شادي دوچنداني داشت. 
مشکلات باشگاه در شرف حل شدن است. جوانان ما نشان دادند هر جا 

بحث غيرت مطرح شده عملکرد خوبي ارائه دادند.«

کار سخت يووه و لستر در ليگ قهرمانان
دور رفت پيکارهاي مرحله يک هشتم نهايي ليگ قهرمانان فوتبال اروپا امشب با انجام 

دوديدار به پايان مي رس��د. به طوري که در اس��پانيا، تيم سويا ميزبان لسترسيتي، 
قهرمان شگفتي ساز فصل گذشته ليگ برتر است که امسال حال و روز خوشي ندارد. 
خصوصاً که بسياري بر اين باورند که اين تيم در بازي امشب به دليل ضعف خط دفاعي 
گل هاي زيادي خواهد خورد، مگر آنکه با دفاعي متمرکز و فشرده بازي کرده و با دل 

بستن به ضدحملات، مانع از پيشروي سويا شود. در ديگر بازي امشب در پرتغال 
نيز اف.ث پورتو با يوونتوس دي��دار مي کند. يووه که مي خواهد به مرحله بعد 

مسابقات برسد، چاره اي جز محکم برداشتن گام اول ندارد. صدرنشين سري آ 
که در رقابت هاي فوتبال ايتاليا شرايط خوبي دارد، در پي آن است که از اين 
رقابت ها نيز با دست پر بيرون آمده و افتخاري ديگر به کارنامه افتخارات 
خود اضافه کند. البته بانوي پير براي رسيدن به اين مهم کار چندان آساني 
ندارد، اما براي محقق شدن اهدافش بايد که امشب پورتو را تسليم کرده و 

بازي را به سود خود خاتمه دهد، اما بايد ديد موفق مي شود؟

دنياحيدري
خبر

خاطره نگاري انصاري از شهيد هادي
صفحه اجتماعي محمد انصاري، مدافع ملي پوش پرسپوليس، همواره مملو از عشق و 
ارادت او به ائمه اطهار، سخنان آنها و عکس هايي از زيارتگاه هاي مختلف است. انصاري 
اما در تازه ترين پست خود در اينستاگرامش، خاطره اي از شهيد ابراهيم هادي منتشر 
کرده که بسيار جالب است و نظر بس��ياري را به خود جلب کرده است: »ابراهيم در 
يکي از مغازه هاي بازار مشغول کار بود، يک روز ابراهيم را در وضعيتي ديدم که خيلي 
تعجب کردم، دو کارتون بزرگ اجناس روي دوشش بود، جلوي يک مغازه کارتون ها 
رو روي زمين گذاشت، وقتي کار تحويل تمام شد جلو رفتم و سلام کردم، 
بعد گفتم آقا ابرام براي شما زشته، اين کار باربرهاست نه شما، نگاهي به 
من کرد و گفت کار که عيب نيست، بيکاري عيب است. کاري هم که من 
انجام مي دهم براي خودم خوب است. مطمئن مي شوم که هيچ نيستم، 
غرورم را مي گيرد، گفتم اگه کسي شما را اينطور ببيند خوب نيست 
شما ورزشکاري... خيلي ها شما را مي شناسند. خنديد و گفت: »اي بابا 

هميشه کاري کن که اگر خدا تو را ديد خوشش بياد نه مردم.«


